
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 3. 5. 2023 

Přítel předseda přivítal hrstku včelařů, kteří se právě nevěnovali práci na včelnici a dorazili.  

Distribuce a objednávky léčiv, sběr vzorků na mor 

Přítel Červinka se tázal, zda je v auditoriu ještě někdo, kdo si nevyzvedl léčivo (nikdo takový nebyl) a poslal nový 

seznam na objednání léčiv. Bude se objednávat příští týden, proto je třeba dát včas vědět. Stejné je to u vzorků 

na mor, které ke hromadnému zaslání shromažďuje přítelkyně Belušová. Jedná se o poslední příležitost nechat 

vzorek vyšetřit hromadně (a tedy levněji). Případně dát echo o zdržení. Všechny vzorky z minulé várky dopadly 

dobře. Díky tomu, že se posílá hromadně, vychází cena příznivě na 240 Kč.  

Množství (preventivních) léků dle evidence, které se objednávalo, a odpovídá spotřebě cca třetiny členstva. 

Vzhledem k tomu, že se jedná o dotovanou a tedy levnější variantu, nepředpokládá se, že by výrazná část členů 

objednávala léčiva po vlastní ose, je tedy malý zájem znepokojivý. Přítel Ovčarik ve Slaném řeší toto vyššími 

příspěvky a oproti nim automatickou distribucí léčiva. Přítelkyně Belušová vznesla na to konto napůl řečnickou a 

napůl faktickou otázku - Jak donutit včelaře věnovat se včelám po 15. červenci. Tuto fázi prevence považuje 

v otázce zdárného přežití včelstva za klíčovou.  

Případ otravy včel 

Přítel předseda informoval o případu, kdy před cca 14 dny zemědělec v Zákolanech v nevhodnou dobu stříkal 

řepku. Žádný přípravek by se dle rostlinolékařského zákona neměl aplikovat během letové aktivity včel. Jedy se 

rychle odbourávají - při podezření jednat rychle. Při otravě se toho mnoho nedá dělat, mělo by pomoci – dodat 

vodu – protože včely přijdou o část létavek a voda jedy alespoň rozředí.    

Aktuální situace ve včelstvech – protirojová opatření, sbírání rojů 

Začíná doba rojení. Každoročně se řeší několik telefonátů na téma co s rojem. Včelaři by měli svému okolí 

s řešením rojů pomoci, a to hned z vícero důvodů.  

Tvorba oddělků 

Lze udělat databázi dárců a zájemců. Kdo by chtěl oddělky nabídnout, měl by mít vyšetřeno na mor, vyšetření by 

měli vyžadovat i kupující.   

Nabídka chovného a jiného materiálu 

Přítelkyně Belušová upozornila na širokou včelařskou nabídku přítele Ovčarika z Kvíce. Jedná se o prodej 

matečníků a matek, oddělků i úlových sestav langstroth, smetence. Při větším odběru je lepší se domluvit 

dopředu a načasovat si tvorbu oddělků.  

Přijímání 

Nový člena spolku p. Nožička přijat nebyl, protože nedorazil. 

Přítelkyně Belušová pozvala na různé akce: 

13. 6. 2023 – od 15. do cca 20 hod. proběhne brigáda v Kolči (místo kroužku) 

24. 6. 2023 Medová pouť – průvodci do zámku, stánkaři pro propagaci, v rámci toho si lze prodávat med.  

Dále se na ZO Kladno obrátili s prosbou o odbornou pomoc organizátoři akcí: 

24.5. Den včely Praha (středa) 



3.6. Zámek Kačina – propagace včelařství pro MZe v rámci zemědělských slavností. 

Kdo má dost času a nevadí mu lidé bylo by fajn se zapojit. 

 

Zážitky ze včelařského zájezdu do Polska – Zdych, Červinka, Belušová 

O výletu informovali přátelé Zdych, Belušová a Červinka, kteří neváhali vydat se na exkurzi do 900 km 

vzdáleného místa kdesi v Polsku, asi 100 km od Ukrajinských hranic. Zájezd pořádala škola v Nasavrkách, která 

navázala kontakt s tamní obdobnou školou. Škola je to čtyřletá s maturitou a je určena i dospělým. Platí se jen 

ubytování a strava. Vystudovali už tam i čtyři Češi. Mnoho studentů přichází z postsovětských zemí. Výuka je 

v Polštině, což není takový problém jako dálka. Vyprávění o cestě do Polska se točilo kolem témat: škola, 

medovina a její poměry, sdílená vytáčírna, prodejny, kde kdyby si někdo chtěl nevybrat, tak to nešlo, plantáže 

rybízu a malin, samá řepka, atypická sklenice 900 mm - sice nehezká a nepraktická, ale naopak množství hezkých 

dóziček do kterých to lze přelít, mezemi rozdělená pole do políček, spravené silnice a domy, čistota. Na závěr 

jsme se dozvěděli i detailní jídelníček účastníků včetně údajů co komu jak chutnalo a kolik toho bylo.   

Nabídka sklenic 

Přítelkyně Belušová tlumočila nabídku přítele Dana Míly, který nabízí, že by se podělil o objednané sklenice na 

med, které tak vyjdou levněji.  Členská základna bude obeslána zprávou elektronicky. 

Zapsal přítel Jan Červený  


